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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  6 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 09/2013 
Caràcter: ordinari 
Data: 14 de gener de 2013 
Horari: de 19.35 a 20.43 h 
Lloc: Centre Cívic de la Creu de Barberà 
 
 
Assistents 
 
Montserrat Capdevila Tatché, presidenta 
Jesús Lafuente Gutiérrez, vocal del PSC 
Sergi Espinosa Montoya, vocal del PSC 
Conxita Membrives Gabaldà, vocal de l’AV de les Termes 
Antonio Cuevas Cerrillo, vocal de l’AV d’Espronceda  
Juan Egea Zaguirre, vocal de l’AV de Campoamor 
Josep Guàrdia Anglés, vocal de les entitats de gent gran  
Andrés Montávez Gómez, vocal de les entitats culturals 
Joan Gasull i Embid, vocal de les entitats juvenils 
Mohamed Eddabouzi, vocal del grup altres entitats 
Gabriela Jiménez Álvarez, vocal de les entitats de comerciants 
Raquel Alcaide Lozano, representant de CIU (5%) 
Cristina Muñoz Cañadas, secretària delegada 
 
Altres assistents: 
 
Àngel Muñoz Aperador, coordinador del Districte 6 
Lourdes Saltó Saura, tècnica d’Espai Públic 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Roberto Abril Antón, vocal del PSC 
Luis Rosal Martínez, vocal del PP 
Anna López Muñoz, vocal de l’AV de la Creu de Barberà 
Taoufik Ezzouak Ghazal, vocal de les entitats culturals 
Pedro Sánchez Martínez, vocal de les entitats esportives 
José Antonio Villarreal Benavides, vocal de les entitats esportives 
Moisés Morales Ruiz, vocal de les entitats educatives 
José Luis González Jiménez, vocal representant dels centres d’ensenyament 
Sagrario Quiñones Ruiz, vocal representant dels Centres d’Atenció Primària 
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Excusen la seva absència: 
 
Lluís Monge Presència, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat  
Pilar Pueyo Ruiz, vocal del PSC 
Susana Ruiz Espinosa, vocal de les entitats esportives 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Aprovació de la proposta d’atorgament de la Medalla d’Honor de Sabadell. 
3. Presentació de l’estratègia Sabadell Ciutat Intel·ligent. 
4. Balanç de l’activitat del Consell de l’any 2012. 
5. Nomenament pendent del representant en el Consell de Ciutat. 
6. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació  i 

Consell de Ciutat. 
7. Comunicacions. 
8. Torn obert de paraules. 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte, de 30 d’abril de 1997, la regidora declara oberta la sessió.  
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
La Sra. Montserrat Capdevila dóna la benvinguda als vocals i a les persones que hi 
assisteixen com a públic.  
 
Seguidament s’inicia la sessió del Consell amb l’ordre del dia estipulat. 
 
 
1. Aprovació de les actes anteriors 

 
S’aprova l’acta de desembre de l’any passat. 
 
 

2. Aprovació de la proposta d’atorgament de Medalla d’Honor de Sabadell 
 
La Sra. Montserrat Capdevila explica que l’AV de la Creu de Barberà ha presentat la 
proposta d’atorgament de medalla per la Sra. Neus de la Cruz i per a l’entitat que 
representa, l’Associació Comerç Creu, procedint a llegir als vocals la proposta per tal de 
posar-ho a consideració dels membres del Consell: 
 
“L´A.VV. de la Creu de Barberà creu que la Sra. Neus de la Cruz, és mereixedora de la 
medalla d’honor. És indiscutible la seva dedicació al comerç, origen i vida del nostre 
barri. És mereixedora igualment per la seva capacitat de diàleg i mediació entre entitats 
generant cohesió al Districte 6. La seva constància i perseverança és una de les millors 
armes de la Sra. de la Cruz. L’entitat que actualment presideix mereix igualment el 
guardó. I per que així consti, ho signo a data 14 de gener del 2013”. 
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La Sra. Montserrat Capdevila indica que hi ha una doble proposta, d’una banda, es 
proposa com a Medalla d’Honor la Sra. Neus de la Cruz i, d’altra banda, l’entitat que 
representa, l’Associació Comerç Creu. Demana si algú altre ha fet arribar alguna altre 
proposta tot i que no consta cap altra i, en cas contrari, demana als membres del  
Consell que expressin la seva opinió sobre aquesta proposta i si creuen que és millor 
fer-ho a la persona o a l’entitat.  
 
La Sra. Lucia indica que tot i que no coneix la Sra. Neus de la Cruz, suposa que si l’AV 
Creu de Barberà l’ha presentat deu ser perquè ha fet coses per al barri. Ells també 
volien fer alguna proposta, però finalment no l’han fet perquè les persones en les quals 
havien pensat no volen ser proposades. 
 
S’obre el torn de paraules. 
 
La Sra. Conxita creu que s’hauria de proposar per a medalla d’honor la persona. La Sra. 
Encarnació Circuns creu que s’hauria de fer a l’entitat amb menció a la Sra. Neus de la 
Cruz, d’aquesta manera es reconeix la tasca de l’entitat i s’anima la gent que hi continuï 
treballant. La Sra. Lucia Aparicio i el Sr. Antonio Cuevas es decanten també per l’entitat. 
El Sr. Sergi Espìnosa manifesta que donant-là a la persona ja s’està fent un 
reconeixement a l’entitat també. El Sr. Mohamed Eddabouzi i el Sr. Josep Guardia es 
decanten per proposar l’entitat.  
 
La Sra. Montserrat Capdevila indica que, si els sembla bé i tenint en compte el que han 
exposat els membres, es podria fer la proposta de medalla d’honor a l’associació però 
fent menció a la persona que li ha sabut donar caràcter a l’entitat. Es procedeix a la 
votació i s’aprova la proposta per aclaparadora unanimitat. 
 
 

3. Presentació de l’estratègia Sabadell Ciutat Intel·ligent 
 
La Sra. Montserrat Capdevila presenta la Sra. Lourdes Saltó, tècnica d’Espai Públic, 
que presenta l’estratègia Sabadell Ciutat Intel·ligent. És una tendència que avui dia les 
ciutats europea i a escala mundial del segle XXI estan impulsant i va lligada a la ciutat 
sostenible, intel·ligent pel que significa d’aplicació de la tecnologia per aconseguir que la 
ciutat funcioni millor amb estalvis a nivell econòmic i també millor pel que fa a servei al 
ciutadà. Hi ha diferents eixos de treballs, en els quals la ciutat de Sabadell ja fa temps 
que hi treballa, però ara es farà de forma transversal, com per exemple passa amb el 
projecte d’implantació de recollida pneumàtica. 
 
La Sra. Lourdes Saltó manifesta que, com bé ha indicat la regidora, aquesta és una 
estratègia transversal, que implica tots els serveis i departaments de l’Ajuntament, i 
també és inclusiva, es desplega en tots els districtes i barris de la ciutat de Sabadell. És 
una nova manera de gestionar la ciutat, a través de noves tecnologies, que permet 
bàsicament millorar la gestió de la ciutat, disminuir costos econòmics, disminuir costos 
ambientals incrementant la qualitat de vida del ciutadà i generar noves oportunitats 
empresarials, ja que d’aquí naixerà un nou mercat que potenciarà la creació de nous 
emprenedors i noves empreses que treballin amb aquestes noves tecnologies que ara 
seran necessàries per a la gestió de la ciutat.  
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Hi ha sis eixos bàsics en què s’han distribuït l’estratègia: Medi Ambient, Mobilitat 
Urbana, Eficiència Energètica, Govern i Ciutadania, Competitivitat i Qualitat de Vida.  
 
S’incorpora la Sra. Gabriela Jiménez, vocal d’entitats de comerciants. 
 
La Sra. Montserrat Capdevila indica que en relació a la competitivitat, en la mesura que 
hi estem treballant per implantar aquestes tecnologies aplicades a la gestió del servei, 
hi ha empreses que a la ciutat, a Catalunya o a la resta de l’Estat o a altres nivells 
europeus, que volen canviar o orientar la seva activitat justament a desenvolupar 
productes o serveis d’aquest entorn. Per tant, ens posem con a espai pilot on aquestes 
empreses puguin desenvolupar els seus productes o serveis. Això fa que, primer, a 
l’emprenedor o emprenedora pugui tenir un espai d’entorn real on desenvolupar el seu 
projecte i, d’altra banda, se’n beneficien directament els ciutadans de Sabadell. Com 
exemple, a la Fira Sabadell hi ha un espai de suport a emprenedors, on hi ha una 
empresa instal·lada que desenvolupa un tipus de xips que s’incorporen als contenidors 
per a la gestió d’aquests, quan el contenidor està ple, avisa el sistema central i a partir 
d’aquí es desencadena una acció. Aquest emprenedor ha vingut justament a la ciutat a 
treballar amb aquest producte, després ell ho vendrà a tot arreu o no, però té un entorn 
de ciutat que li permet desenvolupar el producte. Un altre exemple és l’entitat financera 
Banc Sabadell, que ha decidit que desenvoluparà una tecnologia que es diu “contact 
less” per la qual les targetes de pagament funcionaran amb un xip intel·ligent que amb 
el contacte ja pagaran a través de mòbil, i ha escollit a Sabadell com a ciutat per fer la 
prova pilot i tots els seus clients tindran aquest tipus de targeta o mòbil i els clients 
comerciants se’ls canviarà el datàfon per aquest sistema. Per tant, Sabadell serà una 
de les primeres ciutats que tindrà aquesta tecnologia aplicada. Un altre exemple és 
Telefònica, s’està impulsant que s’instal·li la fibra òptica a tota la ciutat durant l’any 
2013.  
 
La Sra. Lourdes Saltó continua exposant els detalls dels eixos.  
 
A l’eix de Medi Ambient, hi ha un projecte molt important que és el de recollida 
pneumàtica de residus, Sabadell és una de les ciutats amb més de 200.000 habitants 
que té el major índex de percentatge de recollida pneumàtica implementat i funcionant. 
Els països nòrdics que son els que normalment estan més desenvolupats en aquesta 
tecnologia, inclòs estan per sota de Sabadell. És important a tenir en compte que 
aquesta recollida pneumàtica ens permetrà uns 300.000 euros d’estalvi anual i a més, 
al deixar de circular camions pel carrer per recollir la brossa, suposa una disminució de 
les emissions de CO2, de soroll i d’olors. Un altre projecte és la traçabilitat del residu, 
s’utilitza una altra tecnologia que son uns sensors que s’instal·len als contenidors 
convencionals que donen informació de si el contenidor està ple o buit per tal 
d’optimitzar les rutes de recollida. Un altre projecte és la telegestió del reg, a través 
d’uns sensors de control remot, de forma que si plou es pot controlar que no s’activin 
els regs. 
 
S’incorpora el Sr. Joan Gasull, vocal d’entitats juvenils. 
 
Pel que fa a la Mobilitat Urbana, és important la disminució d’emissions de CO2 i el 
foment del transport públic. S’ha executat el que s’anomena centralitzacions 
semafòriques a dos eixos, a la Gran Via i rda. de Zamenhof - c. de Vilarrúbias, les quals 
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permeten el manteniment remot dels semàfors, que permet una reacció molt més ràpida 
i tenir la monitorització del trànsit, i la recollida en línia d’informació dels aforaments, 
que permet veure l’impacte de les polítiques que es volen implantar a nivell de trànsit. 
També s’ha executat la priorització semafòrica a tres cruïlles de la ciutat dels autobusos 
amb retard, de forma que es millora el transport públic que puguem donar al ciutadà. A 
la xarxa d’autobusos s’ha implantat a 81 parades el sistema SAE que informen dels 
temps d’arribada dels vehicles, però es pretén fer una extensió a totes les parades de la 
ciutat. A mitjà termini es vol desenvolupar una aplicació pels telèfons intel·ligents per 
conèixer la posició de les parades, el recorregut de les línies, el temps d’arribada a les 
parades, etc.  
 
Pel que fa a l’eficiència energètica, hi ha un projecte molt important d’enllumenat públic. 
Som pioners com a ciutat amb més de 200.000 habitants a Catalunya i ens hem 
convertit en referent. La gestió d’enllumenat públic es contracta a través d’una empresa 
però marcant uns objectius d’estalvi en la seva gestió, tant econòmic com ambiental. 
Això ens permetrà tenir un promig d’estalvi de més d’un milió i mig d’euros anuals en la 
gestió de l’enllumenat públic i a més les làmpades seran amb tecnologia LED que 
consumeixen bastant menys.  Quant als equipaments, molts dels edificis municipals 
incorporen noves tecnologies i energies renovables com son les plaques fotovoltaiques 
o l’energia geotèrmica.     
 
La Sra. Montserrat Capdevila comenta que com a exemple d’energia geotèrmica tenim 
el Complex per a Gent Gran Via Alexandra; l’energia geotèrmica és una energia 
renovable obtinguda de la calor produïda a l'interior de la Terra, que es basa a escalfar 
l’aigua que es va a buscar a sota terra amb una temperatura constant de 18 ºC, de 
manera que a l’estiu i a l’hivern els escalfadors només han d’escalfar dels 18 ºC fins a la 
temperatura que vulguem, per tant, el consum d’energia és més baix i l’aprofitament és 
molt alt perquè no s’ha d’escalfar des de 0ºC si no partint de 18ºC. Hi ha d’altres 
equipaments que també utilitzen aquesta energia, però l’equipament més gran és el de 
Via Alexandra. Això implica que s’han de canviar a uns hàbits diferents, però l’important 
és que està tot gestionat informàticament i s’aconsegueix un estalvi d’emissions de CO2 
i econòmic. Els estalvis en factura energètica (llum, gas...) en el Complex Via Alexandra 
son de més del quaranta per cent i, pel que fa a consum energètic, del seixanta per 
cent. Si tota la ciutat utilitzés el mateix sistema, ens podem imaginar que disminuiria 
molt el consum energètic de la mateixa.  
 
La Sra. Lourdes Saltó continua explicant que a nivell de semaforització, hi ha el cent per 
cent de les òptiques dels semàfors que incorporen tecnologia LED, que ha suposat una 
reducció del consum de més d’un milió de kWh, la disminució de CO2 i un estalvi de 
138.000 euros. 
 
Per últim, hem de parlar dels comptadors intel·ligents, que va ser un projecte que va 
dura terme el nostre Servei de Sostenibilitat, en el que es van cedir gratuïtament a les 
famílies que ho van demanar uns comptadors  que indiquen el consum energètic que 
s’està tenint a casa i el transforma en euros i indicava les emissions de CO2 que 
s’estaven fent en aquell moment. Què permet això? Conscienciar-nos i generar bons 
hàbits. 
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Dins de l’eix de Govern i Ciutadania, hi ha el projecte que s’anomena OpenData (dades 
obertes), que només es troba a 47 ciutats al món, i consisteix en el fet que el ciutadà 
pugui accedir a través de la web (www.sabadell.cat/dades-obertes) a dades de la ciutat. 
La Sra. Montserrat Capdevila indica que això ja està accessible al ciutadà, sobretot les 
dades que l’Ajuntament té de la ciutat (no les particulars ni personals de cap ciutadà), 
les que ja són públiques per algun motiu, de forma que es tindran aquestes dades en un 
format que sigui accessible per a tothom i que qualsevol les pugui descarregar i fer 
servir per al que cregui convenient. Per tant, avui mateix, qualsevol pot connectar-se al 
web i fer servir aquestes dades. Actualment s’estan utilitzant per projectes acadèmics, 
però es poden aprofitar també per projectes emprenedors i pel ciutadà. 
 
S’incorpora el Sr. Juan Egea, vocal de l’AV Campoamor. 
 
La Sra. Lourdes Saltó continua explicant que pel que fa a e-administració, tenim 113 
tràmits en línia a través de la seu electrònica (https://seu.sabadell.cat), dels quals vint-i-
nou son de resolució immediata. Remarca que és molt important, ja que permet evitar 
cues i desplaçaments innecessaris i que el ciutadà pugui seguir el seu expedient via 
Internet a través d’un tràmit. Un altre punt a destacar és la connexió amb fibra òptica i 
tecnologia Wimax en 21 edificis municipals de Sabadell.  
 
A nivell de e-participació, s’ha fet una renovació de la web de l’Ajuntament de Sabadell 
per adaptar-se a la realitat 2.0, incorporant al web serveis adreçats a les empreses, les 
entitats i els ciutadans i posant en funcionament diverses aplicacions APP per 
visualitzar notícies, agenda, equipaments de la ciutat.  
 
La Sra. Montserrat Capdevila mostra als vocals com funciona la realitat augmentada a 
la pràctica. 
 
La Sra. Lourdes Saltó continua explicant que dintre de l’eix de Competitivitat, des del 
Centre de Formació Empresarial s’ofereix un espai que s’anomena co-working o treball 
conjunt , que permet crear una xarxa de treball perquè l’emprenedor es pugui enriquir. 
Permet compartir un espai equipat a costos més reduïts que l’oficina tradicional i el 
foment de la col·laboració multidisciplinària i el networking entre les empreses usuàries.  
 
L’objectiu a curt termini en aquest eix és posar en funcionament el Viver d’emprenedoria 
tecnològica Mediastruc, que té com objectiu ser un espai d’acollida de projectes i 
empreses de noves tecnologies en l’àmbit de la creació artística. Serà un nou entorn, 
com un laboratori, en el que podran néixer nous projectes molt enfocats a les noves 
tecnologies. 
 
En la part de la connectivitat, ja hem parlat de la fibra òptica que es col·locarà per la 
ciutat de Sabadell i també de les targetes sense contacte del Banc Sabadell a través de 
les quals es podran fer pagaments i també a través de mòbils.  
 
Per últim, l’eix de Qualitat de Vida pretén que les tecnologies estiguin al servei del 
ciutadà i sobretot d’aquells que son més vulnerables o tenen unes necessitats 
especials. En aquest cas, hi ha en marxa el servei de teleassistència amb professionals 
d’un centre de 24 hores.  
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I per últim, es mostra un quadre de tota l’estratègia amb l’estalvi econòmic i en 
emissions de CO2 que es preveu. La Sra. Montserrat Capdevila indica que aquest 
estalvi és de despesa, és a dir, no son diners que s’utilitzaran per un altre àmbit si no 
que son despeses que ja no es tindran.  Aquesta és una de les vies emprades per 
l’Ajuntament per reduir despeses.  
 
La Sra. Montserrat Capdevila dona les gràcies a la Sra. Lourdes Saltó i obre el torn de 
paraules. No hi ha preguntes. 
 
 

4. Balanç de l’activitat del Consell de l’any 2012 
 
La Sra. Montserrat Capdevila presenta el balanç de l’activitat del Consell de l’any 2012. 
Abans de fer la presentació, demana als vocals que apuntin a un paper temes que 
creguin que seria interessant tractar en els consells de districte d’aquest exercici.  
 
En relació amb les dades, son dades quantitatives, no qualitatives. En primer lloc 
s’indiquen la composició de cada consell de districte, el nombre de consells convocats, 
el nivell de participació. El Districte 6è és dels que més assisteixen, amb un 62.50 %. A 
continuació s’exposen els temes que s’han tractat en aquests dos anys (2011-2012). 
 
La Sra. Montserrat Capdevila informa que es prendrà nota dels temes proposats pels 
vocals i s’intentaran en la mesura del que sigui possible tractar en els propers plens, 
sempre tenint en compte que hi haurà alguns que requeriran més temps de preparació. 
 
La Sra. Raquel Alcaide demana si es pot disposar del calendari de plens de l’exercici 
2013. La Sra. Montserrat Capdevila indica que es va incloure a la convocatòria de 
desembre però se li pot tornar a enviar. 
 
 

5. Nomenament pendent del representant en el Consell de Ciutat 
 
La Sra. Montserrat Capdevila indica que està pendent aquest nomenament, a l’última 
sessió la Sra. Gabriela Jiménez no va acceptar el nomenament. La Sra. Lucía Aparicio 
es presenta com a vocal, es passa a votació i s’aprova. 
 
 

6. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació  i 
Consell de Ciutat 

 
La Sra. Montserrat Capdevila indica que no ha comparegut cap vocal dels consells 
sectorials. 
 
 

7. Comunicacions 
 
La Sra. Montserrat Capdevila recorda que s’ha obert una nova convocatòria de cessió 
d’ordinadors. Al web municipal hi ha les característiques de la convocatòria i els models. 
S’ha de presentar una memòria, la qual és molt important, ja que tenen prioritat les 



      69 
 

 
 
 

aules de formació a tercers i les entitats que no hagin demanat la cessió en anteriors 
convocatòries. 
 
Informa que hi ha hagut diferents activitats de les entitats amb motiu de les festes de 
Nadal, que han anat molt bé i s’ha de felicitar el dinamisme que continua tenint el 
districte 6è.  
 
Tal com es va dir a l’anterior consell de districte, s’ha aprovat el projecte de treball als 
barris que es va presentar per part de l’Ajuntament, es va presentar per valor de 5 
milions d’euros i s’ha aprovat per valor d’1,5 milions d’euro als dos districtes. Per tant, al 
nostre districte correspon 750.000 euros. Això vol dir que es podran contractar unes 
quantes persones, no gaires, però si que es tindran dispositius d’orientació i inserció 
laboral.  
 
La Sra. Encarnació Circuns demana on s’ubicaran i la Sra. Montserrat Capdevila indica 
que segurament s’ubicaran a les oficines del Parc Central.  
 
La Sra. Montserrat Capdevila diu que hi hauran uns projectes específics que en tot cas 
esperem explicar en el proper consell (quantes persones, fent què i amb quines 
característiques). També ens permetran mantenir uns mínims del projecte de pla de 
barris, pels temes més essencials lligats amb serveis socials i joves. 
 
El Sr. Cuevas demana si es pot enviar el balanç de l’activitat del Consell per correu 
electrònic. La Sra. Montserrat Capdevila indica que sí. 
 
 

8. Torn obert de paraules 
 

La Sra. Montserrat Capdevila obre el torn de paraules i informa a la Gabriela Jiménez 
que s’ha proposat a l’entitat Associació Comerç Creu per a la medalla d’honor amb el 
vot unànime dels vocals, amb menció a la tasca de la Sra. Neus de la Cruz per 
dinamitzar el comerç i el barri.  
 
La Sra. Gabriela Jiménez dóna les gràcies i comenta que no creu que siguin 
mereixedors ja que els treballen no només del barri sinó en interès del comerç.  
 
La Sra. Montserrat Capdevila diu que un dels pilars del barri és el comerç i per això s’ha 
considerat que eren mereixedors de la medalla d’honor. 
 
La Sra. Montserrat Capdevila demana si hi ha alguna pregunta més, no n’hi ha. 
 
La Sra. Montserrat Capdevila finalitza la sessió. 
 
 

La presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària delegada, estenc aquesta acta. 
 

La secretària delegada     Vist i plau 
        La presidenta 


